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HÚSVÉT 2. VASÁRNAPJA                         B év                                                     1– 4 oldal
AZ ISTENI IRGALMASSÁG VASÁRNAPJA              
                                                                     
Olv.: ApCsel 4,32-35 – 1Jh 5,1-6 – Jn 20,19-31
Jézus megjelenik Tamásnak

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Ezen  a  reggelen  talán  másképp  kellett  volna  köszönteni  a  Testvéreket,  mert  húsvét  2.
vasárnapján a központi üzenet Jézus békeüzenete!

Békesség veletek! – köszöntötte Jézus az apostolokat!
Szívükben újra feltámadt az öröm

és eltöltötte őket a békesség szelleme!

Jézus erre hív bennünket minden vasárnap! 
Jézus meg akar ajándékozni a közelségével,
el akarja venni szívünk nyugtalanságát! 
Jézus minden vasárnap azt ígéri, 
ha vele élünk, akkor békében élünk, 
akkor Isten kezében megtaláljuk életünk értelmét!

Ma szorosan közösségünkhöz tartozó kedves családdal ünnepelünk. A család atyját, Miklóst
köszöntjük, ma van a 80. születésnapja. Azért imádkozunk, hogy az idős kor békéje töltse el
szívét! Az idős ember rádöbben arra, hogy Isten kezében van a helyünk! Az ember fiatalon
lehet,  hogy  ki-kikívánkozik  Isten  kezéből,  azt  gondolja,  hogy  Isten  nélkül  is  lehet  életet
tervezni, életet élni. Ahogy az ember egyre idősebb lesz, mindinkább rádöbben arra, hogy
csak az Isten közelében lehet nyugalma és békéje!

Ezt a szentmisét Miklósért ajánljuk fel  és azt a kegyelmi ajándékot kérjük számára, azt a
hallatlan  nagy  ajándékot,  hogy  Isten  tenyerén  jól  érezze  magát!  Azok  az  értékek,  amik
ilyenkor felfakadnak az emberben, azok családja, gyermekei, unokái örömére legyenek! Ma
irgalmasság vasárnapján Jézus békéjét kérjük a magunk számára is!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! Vasárnap este volt, a hét első napja, - ahogy hallottuk. Az apostolok zárt
ajtók mögött voltak, féltek. Féltek attól, hogy ugyanaz lesz az ő sorsuk is, ami Jézus sorsa
volt. Siratták a megholtat, szomorkodtak, mert még nem találkoztak az élő Jézussal. Amikor
találkoztak Jézussal, akkor fölnyílt a szemük és öröm töltötte el őket!

Nekünk embereknek azért fontos ez a nap, mert a történelemnek igen nagyok a hullámverései.
Ma olyan időket élünk, amikor ijesztő hullámok fölött hánykolódik az Egyház hajója! Bizony
félünk,  tele  vagyunk  szorongással,  aggódunk  a  jövő  miatt.  Ezért  rendkívül  fontos,  hogy
megértsük, mit jelent számunkra Jézus bátorítása!  Mit jelent az a béke, amit csak Jézus tud
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feltámasztani szívünkben! A világ mai helyzete miatt arra gondoltam, hogy hangsúlyosan is
erről a jézusi ígéretről, jézusi ajándékról elmélkedjünk. 

Mit jelent Jézus békéje nekünk?
Jézus ráadásul azt mondja:

Amint Engem küldött az Atya, úgy küldelek Én is titeket!

Békesség nektek
Tehát nekünk nem csupán azzal  kell  foglalkozni,  hogy milyen is  a  világ,  mi van most  a
világban, hanem ebbe a világba el kell vinni az Atya üzenetét, mert félnek az emberek! Még
azok  is  félnek,  akiknek  semmi  közük  nincs  Istenhez,  tele  vannak  aggodalommal,
szorongással. Valószínű fogékonyságuk sincs arra a békére, amit csak Jézus tud adni! Pedig
úgy tűnik, hogy éppen erre lenne szükségük!

Nagyon fontos, 
hogy a jézusi békének mélységét megértsük!

Békesség nektek!

Ez a szó, békesség nektek szinte rutinszerű, majdnem olyan, mint a jó napot! Bár már azt se
mondjuk,  hogy jó  napot,  mert  félünk ettől  is.  Az istentelen  világ  ezt  is  kisöpörte  és  azt
mondja, hogy  szép napot.  Mi közünk a szép naphoz? Mit teszünk azért, hogy a nap szép
legyen? Legfeljebb azért tehetünk valamit, hogy a nap jó legyen! 

Sajnos még a héber köszöntés is megáll ennél, hogy  shalom, azaz béke.  Az ember elmegy
zsidó földre és csak ezt  hallja:  shalom, shalom. Pedig shalom lear,  békesség nektek! Azt
kellene mondani, hogy nektek, de már azt se mondják, hogy nektek, csak  béke, béke.

Előbb harc és utána béke
Ha valami  ajándékot  szeretnénk  magunkkal  vinni  ezen  a  vasárnapon,  akkor  azon el  kell
gondolkodni, hogy előbb harc és utána béke! Jézus, amikor elénk áll, akkor azt mondja:

Ne higgyétek, hogy békét jöttem hozni a földre!
Nem! Kardot!

Nagy konferenciákon hirdetik a béke üzenetét. Mindenki békéről beszél, békeszerződésekről,
szövetségekről, békemenetről. Van, aki az egyik oldalon áll van, aki a másik oldalon áll.

Jézus nem erre a békére gondol, hanem a belső békére!

Békességet hagyok rátok, az Én békémet adom nektek! 
Nem azt, amit a világ ad! Nem úgy, ahogy azt a világ adja! 
Az Én békémet adom nektek!

A harc nehéz
Hogyan is néz ki a világ békéje? Hívő szemmel tragikus, hogy a világ elég önmagának! A
világ meg van elégedve önmagával! A világnak e világi céljai, történései, programjai vannak.
Úgy gondolja, hogy ami ezen túl van, az zavaró, idegesíti és harcol ellene! Az Isten országa
mindezeken  túl  van! A  húsvéti  ünnepeken,  akikkel  együtt  ünnepeltünk,  több  alkalommal
találkozhattunk azokkal a gondolatokkal, hogy 

                                                                    B28

2



                                                                                                                            2015. 04. 12.

mit jelent isteni dimenzióban élni,
nem csupán e világi programok bűvöletében!

A Szentírás azt mondja, 
hogy Isten országa olyan, mint a földbe rejtett kincs! 
Ha valaki ezt megtalálja, örömében elmegy, 
eladja mindenét, amije van, hogy megszerezze azt a kincset! 
Miért olyan nehéz mindezt megtenni? 

Miért olyan nehéz ezért a kincsért mindent odaadni?
Azért nehéz, mert szívünk hozzátapad a látható dolgokhoz!

A pénznek csillogása van, az ételnek íze, 
a gyümölcsnek zamata, a virágnak illata. 
Mindez úgy együtt megbabonáz bennünket!
Isten világa csak hittel ragadható meg!

Az e világ látható, tapasztalható, a hit világát pedig hinni lehet! Isten országának nincsenek
látható fényei, ezért olyan nehéz ez a harc! 

Olyan nehéz ez a harc, mert harcolni kell 
a szemünkkel, a szívünkkel, a kezünkkel, a testünkkel, 
hogy valamiképpen el tudjuk határozni, 
hogy bevetjük magunkat ezért a kincsért!
 

Az  e  világnak  is  vannak  céljai,  törekvései  és  azok  nagyon  kívánatosak.  Probléma  akkor
adódik, amikor kiderül, hogy ugyanakkor béke nem érkezik a nyomában! Az igazi probléma
itt van! Egyáltalán a harc azért nehéz, mert a szívünk a láthatóhoz tapad!

A harc után béke
Ebben a látható világban az égi értékek szerint kell eligazodni!  Ezért mondom, hogy a harc
után béke! 

Jézus azt mondja, hogy aki bennem marad és én őbenne, az bő termést hoz! 
Jézus azt mondja, ha meghaltatok velem, élni is fogtok velem! 
Tehát halál után élet! Harc után béke! Izgalmas ez a kérdés! 

Ez a békevágy, a békére való törekvés valamiképpen az ember vallásos világához tartozik.
Magyar  ünnepségeinken  örömmel  hallom,  amikor  a  szónokok  vissza-visszatérnek  arra  a
gondolatra, hogy a magyar békeszerető. Szabadságvágy lelkesíti a magyar embert. Ennek van
valami vallási vetülete.

Most virágoznak a fák, a cseresznyefák. A japánok szimbóluma a cseresznyevirág. Amikor
ezek a gyönyörű fák fehér és rózsaszín virágba borulnak, akkor az embert elragadja az öröm.
Csakhogy ezek a gyönyörű szép szirmok lehullnak. Pár nap múlva lehullnak talán a sárba. A
jézusi béke egészen más! A jézusi béke nem azt jelenti, hogy kivirulunk, aztán aláhullunk. 

A jézusi béke azt jelenti, 
hogy a feltámadt Krisztussal élünk!
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Ez a jézusi béke!

Jézus ezért mondja az apostoloknak: Ahogy Engem küldött az Atya, Én is úgy küldelek titeket
ezzel az élő bizonyossággal! Menjetek a világba, menjetek az emberekhez! 

A feltámadt Jézusban való élet Jézus békéje!

Gondoljunk az emmauszi tanítványokra, akik keserűen mennek hazafelé. Amikor találkoznak
Jézussal, minden újra kinyílik és öröm támad szívükben. Rohannak vissza az apostolokhoz
azzal az örömmel, Jézus békeüzenetével! Ezeken kell elgondolkodni, amit Jézus mond, hogy
az Atya kezembe adja az életeteket! Az Én kezemben helyetek van! Senki sem ragadhat el
benneteket az Én kezemből, ha megtaláljátok ott a helyeteket. Hol keressük helyünket ebben a
világban? Valahol otthon kell lenni benne! 

Jézus azt mondja, az Atya kezembe ad benneteket, 
akkor ez az otthonunk!

Dag  Hammarskjöld,  az  ENSZ  valamikori  főtitkára  mondja:  Csodálandó  dolog  az  Isten
kezében  lenni!  Ez  a  krisztusi  békének  az  igazsága!  Ebben  a  világban,  ahol  oly
kiszolgáltatottak vagyunk, annyi gondunk van önmagunkkal,  egymással, a világ gazdasági
helyzetével, a politikai törekvésekkel. Ki igazodik el?

A Kezemben helyetek van!

Mit jelenthet ez, mekkora biztonságot és békét! Amikor jönnek az ember gondjai, betegség,
esetleg valaki anyagilag tönkre megy, amikor csalódások tépik a szívét, akkor mit jelent ez a
biztonság! Az emberben azt erősítheti, hogy Sziklára építkezett! Sziklára építette az életét!

Jézus kezében helye van!

A mai vasárnapon ezt a krisztusi üzenetet kell közelebb engedni a szívünkhöz. Ne engedjünk
a  látható  világ  csábításának.  Szép  a  világ,  csodálatosak  a  világ  ajándékai,  de  még
csodálatosabb az Isten áldozatos szeretete! Innen lehet elindulni, innen lehet elindulni egymás
felé is! 

Csak akkor van ennek az elindulásnak értelme,
ha áldozatos lélekkel indulunk el egymáshoz!

Akkor a találkozásainkban az élet ígérete támad fel!
Ez az ember öröme, - mondhatom így – az ember békéje!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! 
Ennek  az  imádságnak  mindig  valamilyen  konkrét  célját  szoktuk  meghatározni.  Most  azt
szeretném  kérni,  hogy  Miklósért  imádkozzunk.  Legyen  ez  az  ő  köszöntése  a  közösség
részéről. Ez a nagyon változó világ sok mindent lerombol a régi értékekből, a legnagyobb
rombolása  az  emberi  tekintély  területén  van.  Azt  szeretnénk  megköszönni  ebben  az
imádságban, hogy Miklósnak, mint nagyapának, édesapának hallatlan nagy tekintélye van a
családjában. Ebben a tekintélyt egyáltalán nem tisztelő világban neki olyan gesztusai, olyan
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áldozatai vannak a családja felé, más emberek felé is, amik méltóvá teszik arra, hogy neki
kijárjon ez a tisztelet! Imádkozzunk. 

                                                                      Mi Atyánk…
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